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3. oktober 2008 

I medfør af § 36, stk. 1 i Landstingets Forretningsorden fremsætter jeg herved følgende spørgsmål 

til Landsstyret:

(Landstingsmedlem Olga P. Berthelsen, Inuit Ataqatigiit)

Spørgsmål til Landsstyret:

1. Hvor mange af de hidtidige beboere på Tuapannguit, som i forbindelse med nedrivningen af 

boligblokkene har fået anvist andre boliger forventes at vende tilbage til Tuapannguit efter 

færdiggørelsen af byggeriet?

2. Hvad vil kvadratmeterprisen være ved færdiggørelsen af de nye boligejendomme?

3. Har der på nuværende tidspunkt været foretaget sonderinger omkring anvisning af 

alternative boliger til lejere i beboelsesejendommene på Radiofjeldet i det tilfælde, at en 

renovering af disse ejendomme påbegyndes? 

4. Hvilke mere langsigtede planer forefindes der med hensyn til fremtidige nedrivninger af 

beboelsesejendomme og hvor det i givet skal foregå?

5. Hvor lange ventetider har nedrivninger og opførelse af nye beboelsesejendomme resulteret i 

for de almindelige lejere i det offentlige byggeri?   

Begrundelse:

I forbindelse med planlægningen af nedrivningen af boligblokkene på Tuapannguit blev det 

kundgjort, at ca. 30% af lejerne i disse ejendomme forventedes at vende tilbage som medlemmer af 

de forestående andelsboligforeninger. Det vil være af interesse at vide om denne forudsigelse rent 

faktisk har holdt stik.

Herudover blev det ligeledes dengang meddelt, at prisen pr. kvadratmeter ville beløbe sig op til 



15.000 kr. På baggrund af dagens priser på boligbyggeri vil det være af interesse at vide, hvorledes 

forskellen mellem den melding og den faktiske situation tegner sig.

I dag er der i Nuuk en stor gruppe borgere på venteliste til en lejelejlighed. Stort set alle 

eksisterende boliger er beboede. Det ønskes derfor oplyst, hvilke tanker man gør sig om hvilke 

steder, man påtænker midlertidigt at flytte de pågældende lejere.  Dette forhold kan sagtens have 

indflydelse på ventetiden for de borgere, der er placeret på en venteliste.

Med hensyn til det planlagte boligbyggeri for de kommende år bliver der stort set kun fokuseret på 

opførelse af andelsboliger. De borgere som vil stå tilbage uden bolig vil være de borgere, som ikke 

er i stand til at finansiere deres egen andel af udgiften til en andelsbolig. Hvortil skal disse borgere 

henvises??   

Alt tyder på at metoden med nedrivning af de store boligblokke er ved at vinde indpas – også når 

der gælder fremtiden. På den baggrund har borgerne brug for at få at vide, hvorledes den fremtidige 

boligpolitik tænkes tilrettelagt.
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